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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit wetsontwerp, dat de urgentie 
heeft verworven tijdens de plenaire vergadering van de 
Kamer van 16 juni 2022, besproken tijdens haar verga-
dering van 22 juni 2022.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING  
VAN DE VICE-EERSTEMINISTER EN  

MINISTER VAN ECONOMIE EN WERK

De heer Pierre-Yves Dermagne, vice-eersteminister 
en minister van Economie en Werk, stelt dat België 
wordt geconfronteerd met een ongekende stijging van 
de energieprijzen en dat de regering in maart 2022 heeft 
beslist een bijdrage toe te kennen voor de betaling van 
de verwarmingskosten van de huishoudens. Al in februari 
2022 had de regering beslist een pakket maatregelen 
te nemen voor een totaalbedrag van 1,1 miljard euro. 
In maart, toen de situatie nog verslechterde, werden 
nieuwe maatregelen genomen, waaronder een verlaging 
van de btw op gas tussen 1 april en 30 september 2022.

De vice-eersteminister stelt vast dat de huishoudens 
die zich verwarmen met stookolie en propaan, van deze 
steun werden uitgesloten. Dit betreft echter 21 % van de 
huishoudens, wat wil zeggen bijna een miljoen huishou-
dens die zich hoofdzakelijk met stookolie verwarmen. 
Het onderhavige wetsontwerp heeft tot doel financiële 
steun te verlenen om de huishoudens te helpen het hoofd 
te bieden aan de stijgende kosten voor de verwarming 
van hun woning.

De btw-verlaging op stookolie is op Europees niveau 
niet toegestaan. Daarom heeft de regering, met de 
hulp van de sector (BRAFCO en FeBuPro) en van de 
FOD Economie, K.M.O., Middenstand en Energie een 
premieregeling ingesteld in de vorm van een cheque 
van 200 euro. Dat stemt overeen met het bedrag van 
de extra inkomsten van de Staat als gevolg van de prijs-
stijging. De spreker voegt eraan toe dat de invoering van 
dit mechanisme tijdrovender en complexer was omdat 
hiervoor bij de FOD Economie, K.M.O., Middenstand 
en Energie een nieuw gecentraliseerd systeem moest 
worden ontwikkeld.

Het wetsontwerp voorziet in de toekenning van een 
eenmalige en forfaitaire vergoeding van 200 euro netto 
aan iedere rechthebbende die tussen 15 november 2021 
en 15 november 2022 door een leverancier is bevoorraad, 
bij wijze van bijdrage in de betaling van de levering van 
stookolie of propaan in bulk voor de verwarming van zijn 
of haar hoofdverblijfplaats. Deze toelage wordt toege-
kend op basis van een door de rechthebbende terdege 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné ce projet de loi, auquel 
l’urgence a été accordée au cours de la séance plénière 
de la Chambre du 16 juin 2022, au cours de sa réunion 
du 22 juin 2022.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF  
DU VICE-PREMIER MINISTRE ET  

MINISTRE DE L’ÉCONOMIE ET DU TRAVAIL

M. Pierre-Yves Dermagne, vice-premier ministre 
et ministre de l’Économie et du Travail, rappelle que 
la Belgique est confrontée à une flambée des prix de 
l’énergie hors norme et que le gouvernement a pris la 
décision, en mars 2022, d’accorder une intervention 
dans le paiement des frais de chauffage des ménages. 
Déjà en février 2022, le gouvernement avait décidé d’un 
paquet de mesures pour un total de 1,1 milliard d’euros. 
En mars, la situation se dégradant, de nouvelles mesures 
étaient prises, notamment la diminution de la TVA sur 
le gaz entre le 1er avril 2022 et le 30 septembre 2022.

Le vice-premier ministre constate que les ménages 
qui se chauffent au mazout et au propane n’ont pas 
bénéficié de ces soutiens. Or, précise-t-il, il s’agit de 
21 % des ménages, soit près d’un million de ménages 
qui se chauffent principalement au mazout. L’objectif 
du projet de loi est d’accorder un soutien financier afin 
d’aider les ménages à faire face à l’augmentation du 
prix du chauffage de leur logement.

La baisse de TVA sur le mazout de chauffage n’est 
pas autorisée au niveau européen. C’est pourquoi, 
avec l’aide du secteur (BRAFCO et FeBuPro) et de 
l’administration du SPF Économie, le gouvernement a 
mis en place un mécanisme de prime, sous la forme 
d’un chèque de 200 euros correspondant au montant 
des recettes supplémentaires perçues par l’État de par 
l’augmentation des prix. Il ajoute que ce mécanisme 
était plus long et complexe à mettre en œuvre puisqu’il 
nécessitait d’élaborer un nouveau système centralisé 
au SPF Économie.

Le projet prévoit qu’une allocation de 200 euros net est 
accordée, de manière unique et forfaitaire, à tout ayant 
droit ayant été livré par un livreur entre le 15 novembre 
2021 et le 15 novembre 2022, en tant qu’intervention dans 
le paiement de la fourniture de mazout ou de propane 
en vrac destiné au chauffage de sa résidence principale. 
Cette allocation est accordée sur la base d’une demande 
dûment complétée par l’ayant droit et introduite en ligne 
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ingevulde aanvraag die ten laatste op 20 november 2022 
online (via een elektronisch platform) wordt ingediend of 
per aangetekende brief wordt opgestuurd naar de FOD 
Economie, K.M.O., Middenstand en Energie.

Het wetsontwerp werd voor advies voorgelegd aan de 
Gegevensbeschermingsautoriteit en aan de Raad van 
State. Bovendien werd de methode voor de toekenning 
van de premie aan huishoudens die in een flatgebouw 
wonen, tussen de eerste en de tweede lezing van de 
Ministerraad, uitgewerkt dankzij het constructieve overleg 
met de federaties van beheerders van flatgebouwen, 
ABSA (Association Belge des Syndics et Administrateurs 
de biens) en UVS vzw (Unie van Syndici vzw).

De vice-eersteminister kondigt aan dat de FOD 
Economie, K.M.O, Middenstand en Energie op 30 juni 
2022 samen met de sector een persconferentie zal orga-
niseren om de burgers op een zeer didactische manier 
de procedure voor het aanvragen van de premie uit te 
leggen en dat de administratie de burgers de informatie 
zal verstrekken via haar website (FAQ, callcenter enzo-
voort), de gemeenten en de OCMW’s.

De vice-eersteminister geeft tot slot aan dat de Kern 
van 18 juni 2022 heeft beslist het bedrag van de cheque 
te verhogen tot 225 euro en de burgers toe te staan hun 
aanvragen in te dienen tot 31 december 2022. Er zullen 
in die zin amendementen op het wetsontwerp worden 
ingediend.

De spreker herinnert er ten slotte aan dat de wet moet 
worden bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad zodat 
de burgers hun verzoeken om betaling door de FOD 
Economie, K.M.O, Middenstand en Energie zo spoedig 
mogelijk kunnen indienen. Hij wijst erop dat de burgers 
op deze maatregel wachten.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (N-VA) meent dat het 
wetsontwerp een nobel doel nastreeft, al vallen er wel 
vraagtekens te plaatsen bij het feit dat de regering een 
toelage toekent voor vervuilende fossiele brandstoffen.

Dat er maatregelen worden getroffen om de impact 
voor de huishoudens van de sterk gestegen energie-
factuur te verzachten, is een goede zaak. Er zijn echter 
verschillende manieren om dat te doen.

(via une plate-forme électronique) ou communiquée 
au SPF Économie par courrier recommandé jusqu’au 
20 novembre 2022 inclus.

Le projet de loi a été soumis à l’avis de l’Autorité de 
la protection des données et à l’avis du Conseil d’État. 
De plus, la méthode prévue pour l’octroi de la prime 
accordée aux ménages qui habitent dans un immeuble 
à appartements a été élaborée, entre la première et la 
deuxième lecture du Conseil des ministres, grâce à la 
consultation constructive des fédérations des gestion-
naires de copropriétés, l’ABSA (Association belge des 
syndics et administrateurs de biens) et l’UVS (Unie van 
Syndici).

Le vice-premier ministre annonce que le SPF Économie 
organisera une conférence de presse le 30 juin 2022 
avec le secteur pour expliquer aux citoyens de manière 
très didactique le processus de demande de la prime 
et que l’administration transmettra les informations à 
destination des citoyens via son site internet (FAQ, Call 
center…), les communes et les CPAS.

Enfin, le vice-premier ministre rappelle que le Conseil 
des ministres restreint du 18 juin 2022 a décidé d’aug-
menter le montant du chèque à 225 euros et de permettre 
aux citoyens d’introduire leurs demandes jusqu’au 
31 décembre 2022: des amendements au texte seront 
déposés en ce sens.

Il rappelle enfin que la loi doit être publiée au Moniteur 
belge pour que les citoyens puissent introduire leurs 
demandes de paiement par le SPF Économie au plus 
vite et que les citoyens attendent cette mesure.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

Mme Anneleen Van Bossuyt (N-VA) estime que le 
projet de loi poursuit un objectif noble mais s’interroge 
néanmoins sur le fait que le gouvernement octroie une 
allocation pour l’achat de combustibles fossiles polluants.

Il est judicieux de prendre des mesures afin d’atté-
nuer les effets de la forte augmentation de la facture 
énergétique sur le budget des ménages mais il existe 
différentes façons de le faire.
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De aanpak die de N-VA voorstaat staat beschreven 
in het wetsvoorstel (Joy Donné c.s.) tot wijziging van het 
Wetboek van de inkomstenbelastingen 1992, teneinde 
een belastingvermindering in te voeren wegens de hoge 
energiekosten voor huishoudens (DOC 55 2450/001). 
Dit voorstel voorziet in een belastingvermindering van 
500 euro voor elk huishouden dat niet in aanmerking 
komt voor het sociaal tarief voor aardgas. De Koning 
kan de belastingvermindering als een vermindering op 
de bedrijfsvoorheffing verlenen. Het toekennen van een 
financieel voordeel door middel van een belastingver-
mindering in de personenbelasting werd in het verleden 
reeds met succes toegepast, onder meer bij de federale 
jobbonus. De door de N-VA voorgestelde maatregel 
biedt het voordeel dat elk huishouden dat niet van het 
sociaal tarief voor aardgas geniet, eenzelfde voordeel 
krijgt toegekend. De huishoudens zijn bovendien vrij 
om het geld te besteden. Ook niet onbelangrijk is dat 
door het toekennen van een belastingvermindering er 
niet wordt ingegrepen op de prijs van de energie, en het 
verbruik ervan dus niet wordt gestimuleerd.

Een en ander staat in schril contrast met het beleid 
ter zake van de regering. Naast de “stookoliecheque” 
die nu op tafel ligt, werd er een eenmalige verwar-
mingspremie van 100 euro per elektriciteitsaansluiting 
toegekend, werd het sociaal tarief voor elektriciteit en 
aardgas uitgebreid en gelden er verlaagde btw-tarieven 
voor elektriciteit en aardas vanaf maart respectievelijk 
april 2022 tot en met september 2022. Het effect van 
die laatste maatregel is al bij al beperkt, gelet op het 
feit dat in de maand december alleen al meer aardgas 
wordt verbruikt dan in de hele periode van april tot sep-
tember. Volgens berekeningen van de N-VA betekent 
de verlaging van de btw op elektriciteit en aardgas voor 
een gemiddeld huishouden een korting van ongeveer 
205 euro op jaarbasis.

De regering kondigde enkele dagen geleden aan 
dat de verlaagde btw op elektriciteit en aardgas, het 
uitgebreid sociaal tarief én de lagere accijnzen aan de 
pomp zullen gelden tot eind 2022, alsook dat de toelage 
voor huishoudens die verwarmen met huisbrandolie of 
propaan met 25 euro verhoogd zal worden.

De regeringsmaatregelen hebben gemeen dat er 
veel administratie komt kijken bij de uitwerking en de 
toepassing ervan alsook bij de controle erop. Het is 

L’approche préconisée par la N-VA est décrite dans 
la proposition de loi (déposée par M. Joy Donné et 
consorts) modifiant le Code des impôts sur les revenus 
1992, en vue d’instaurer une réduction d’impôt liée au 
coût élevé de l’énergie pour les ménages (DOC 55 
2450/001). Cette proposition de loi prévoit une réduction 
d’impôt de 500 euros en faveur de chaque ménage qui 
ne bénéficie pas du tarif social pour le gaz naturel. Elle 
habilite le Roi à accorder cette réduction d’impôt sous 
la forme d’une diminution du précompte profession-
nel. L’octroi d’un avantage financier au travers d’une 
réduction d’impôt à l’impôt des personnes physiques 
a déjà été mis en œuvre avec succès dans le passé, 
notamment dans le cadre du bonus à l’emploi fédéral. 
La mesure proposée par la N-VA présente l’avantage 
que chaque ménage qui ne bénéficie pas du tarif social 
pour le gaz naturel bénéficie du même avantage. Les 
ménages sont en outre libres de dépenser le montant 
économisé. Un autre élément important est que l’octroi 
d’une réduction d’impôt permet de ne pas toucher au 
prix de l’énergie et, partant, de ne pas encourager la 
consommation énergétique.

Tous ces éléments contrastent fortement avec la 
politique menée à cet égard par le gouvernement. Outre 
le “chèque mazout” qui est aujourd’hui proposé, le gou-
vernement a déjà octroyé une prime chauffage unique 
de 100 euros par raccordement au réseau électrique, 
il a étendu le champ d’application du tarif social pour 
l’électricité et le gaz naturel et il a décidé de diminuer 
la TVA sur l’électricité et le gaz naturel, à partir res-
pectivement des mois de mars et d’avril 2022, et ce, 
jusqu’en septembre 2022 inclus. Les effets de cette 
dernière mesure seront globalement limités dès lors que 
la consommation de gaz naturel au cours du seul mois 
de décembre est déjà plus élevée que la consomma-
tion de gaz naturel pendant toute la période comprise 
entre avril et septembre. Selon les calculs de la N-VA, 
la diminution de la TVA sur l’électricité et le gaz naturel 
représentera une économie annuelle d’environ 205 euros 
pour un ménage moyen.

Le gouvernement a annoncé il y a quelques jours 
que la diminution de la TVA sur l’électricité et sur le 
gaz naturel, l’extension du champ d’application du tarif 
social et la diminution des accises sur les carburants 
seront applicables jusqu’à la fin de l’année 2022, et il a 
aussi annoncé que l’allocation octroyée aux ménages 
qui se chauffent au gasoil de chauffage et au propane 
sera majorée de 25 euros.

Ces mesures du gouvernement ont pour point com-
mun que leur élaboration et leur mise en œuvre, ainsi 
que le contrôle de cette mise en œuvre, nécessitent 
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duidelijk dat het beperken van de administratiekosten 
geen prioriteit is van deze regering.

Vervolgens gaat de spreekster in op de situatie van 
bewoners van appartementsgebouwen met een collectieve 
verwarmingsinstallatie op aardgas. Zij hebben thans al-
leen recht hebben op de eenmalige verwarmingspremie 
van 100 euro en het verlaagd btw-tarief voor elektriciteit, 
gesteld tenminste dat de individuele kavels een eigen 
elektriciteitscontract hebben. Deze groep – het gaat om 
3 à 4 miljoen mensen, dus een aanzienlijk deel van de 
bevolking – komt tot op heden niet in aanmerking voor 
het sociaal tarief noch voor het verlaagd btw-tarief van 
6 % voor aardgas. Het zijn nochtans deze maatregelen 
die het belangrijkste financiële voordeel opleveren. De 
meeste van deze bewoners ontvangen rond deze tijd van 
het jaar hun jaarlijkse afrekening, waarin de hoge kosten 
voor verwarming tijdens de vorige winter zijn verrekend.

Over de situatie van deze groep werden de afgelopen 
vijf maanden al verschillende parlementaire vragen ge-
steld. Telkens was het antwoord dat de regering naarstig 
op zoek is naar een oplossing. Eind april 2022 liet de 
heer Paul Magnette, voorzitter van de PS, in de pers 
optekenen dat het feit dat de btw-verlaging op aardgas 
niet geldt voor bewoners van gebouwen met een col-
lectieve verwarmingsinstallatie, een fout is die “in de 
komende dagen” zal worden rechtgezet. De minister 
van Financiën, de heer Vincent Van Peteghem, stelde 
in zijn antwoord op een mondelinge vraag van de heer 
Joy Donné op 18 mei 2022 dat “de regering […] zich 
uiteraard bewust [is] van de problematiek van apparte-
mentsbewoners die zich verwarmen met een collectieve 
gasketel. Daarom is in de regering aan de ministers van 
Energie en Maatschappelijke Integratie ook gevraagd 
om hiervoor samen een oplossing uit te werken en voor 
te stellen aan de regering.” (CRIV 55 COM 791, blz. 20).

In het voorliggend wetsontwerp wordt alleen een op-
lossing geboden voor appartementsgebouwen die met 
huisbrandolie of propaan in bulk worden verwarmd. Elk 
huishouden in een appartementsgebouw dat collectief 
wordt verwarmd met huisbrandolie of propaan in bulk 
zal de ontworpen verwarmingstoelage kunnen aanvra-
gen. Kan de vice-eersteminister verklaren waarom de 
huishoudens die in een appartementsgebouw wonen 
dat collectief wordt verwarmd op aardgas, uitgesloten 
worden van ondersteuning? Welke concrete oplossing 
heeft de regering in petto voor deze huishoudens?

une forte mobilisation administrative. Il est clair que la 
maîtrise des coûts administratifs n’est pas la priorité de 
ce gouvernement.

L’intervenante poursuit en évoquant la situation des 
habitants d’immeubles à appartements équipés d’une 
installation de chauffage collectif fonctionnant au gaz 
naturel. Ces habitants n’ont aujourd’hui droit qu’à une 
prime chauffage unique de 100 euros et à la diminution 
de la TVA sur l’électricité, à condition toutefois qu’ils dis-
posent de contrats d’électricité individuels. Cela signifie 
que ce groupe – de 3 à 4 millions de personnes, soit 
une part substantielle de la population – ne bénéficie 
aujourd’hui ni du tarif social ni de la diminution de la TVA 
à 6 % pour le gaz naturel. Ces mesures sont pourtant 
celles qui confèrent l’avantage financier le plus élevé. 
Par ailleurs, la majorité de ces habitants reçoivent en 
cette période de l’année leur décompte annuel, dans 
lequel les frais élevés de chauffage de l’hiver dernier 
leur sont facturés.

Ces derniers cinq mois, plusieurs questions parle-
mentaires ont été posées à propos de la situation de ce 
groupe. La réponse apportée à chaque fois été que le 
gouvernement cherche activement une solution. À la fin 
du mois d’avril 2022, le président du PS Paul Magnette 
a déclaré dans la presse que la non-application de la 
réduction de la TVA sur le gaz naturel aux habitants 
d’immeubles équipés d’une installation de chauffage 
collectif constituait une erreur qui serait rectifiée “dans 
les prochains jours”. Dans sa réponse à une question 
orale posée le 18 mai 2022 par M. Joy Donné, le ministre 
des Finances Vincent Van Peteghem a indiqué que: “le 
gouvernement est évidemment conscient des problèmes 
rencontrés par les résidents d’immeubles à apparte-
ments qui se chauffent à l’aide d’une chaudière au gaz 
collective. C’est pourquoi il a également été demandé 
aux ministres de l’Énergie et de l’Intégration sociale 
de trouver ensemble une solution à ce problème et de 
la présenter au gouvernement.” (traduction) (CRIV 55 
COM 791, p. 20).

Or, le projet de loi à l’examen ne prévoit de solutions 
que pour les immeubles à appartements qui sont chauffés 
par du gasoil ou du propane acheté en vrac. Chaque 
ménage résidant dans un immeuble à appartements 
équipé d’un système de chauffage collectif fonctionnant 
au gasoil ou au propane acheté en vrac pourra donc 
demander à bénéficier de l’allocation de chauffage en 
projet. Le vice-premier ministre pourrait-il expliquer 
pourquoi les ménages résidant dans un immeuble à 
appartements équipé d’un système de chauffage col-
lectif fonctionnant au gaz naturel ne bénéficient pas de 
cette aide? Quelle mesure concrète le gouvernement 
prépare-t-il en faveur de ces ménages?
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Op 18 juni 2022 kwam de aankondiging van de re-
gering dat er vanaf 1 juli 2022 een regeling zal worden 
uitgewerkt voor mede-eigenaars, zodat ook zij van 
het verlaagde btw-tarief op gas kunnen genieten. Als 
voorbeelden werden daarbij aangehaald een collectieve 
gasketel voor een appartementsblok of collectieve voor-
zieningen voor campings of rusthuizen. De verlaging van 
de btw op gas zal ook gelden voor ziekenhuizen, vzw’s 
en gemeentebesturen, aldus de regering, bij monde van 
de minister van Financiën.

Als de regering haar belofte gestand doet, zullen 
appartementsbewoners vanaf ten vroegste 1 juli 2022 
recht hebben op een btw-verlaging voor aardgas. Andere 
huishoudens genieten daar al van sinds 1 april 2022. 
Vanwaar dit verschil in behandeling? Het probleem van de 
appartementsbewoners was in januari al gekend. Kan de 
vice-eersteminister toelichten waaruit die langverwachte 
concrete oplossing voor appartementsbewoners precies 
bestaat? Is het realistisch om een en ander in werking 
te laten treden op 1 juli 2022?

Mevrouw Van Bossuyt merkt daarnaast op dat er een 
kleine minderheid van mede-eigendommen bestaat die 
collectief elektrisch verwarmd worden. Zullen zij van het 
verlaagd btw-tarief voor elektriciteit kunnen genieten 
of blijven de bewoners van zulke appartementen nog 
steeds uit de boot te vallen?

Voorts wenst de spreekster te vernemen waarom 
huishoudens die op huisbrandolie verwarmen meer steun 
moeten krijgen dan zij die op gas verwarmen. Die laatste 
groep kreeg via de elektriciteitsfactuur een premie van 
100 euro, terwijl de stookoliepremie die hier voorligt 200, 
en na amendering zelf 225 euro, bedraagt. Nochtans 
blijkt uit gegevens van de CREG dat huishoudens die 
op gas verwarmen, het voorbije jaar 1 150 euro meer 
betaald hebben dan zij die dat op huisbrandolie doen. 
Desalniettemin beslist de regering om deze laatste groep 
nu een toelage van 225 euro toe te kennen. Dat bedrag 
komt bovenop de eenmalige verwarmingspremie van 
100 euro via de elektriciteitsfactuur. Waar zit de logica 
van dit beleid?

Tot slot merkt de spreekster op dat in Vlaanderen 
amper 16 à 17 % van de huishoudens met huisbrandolie 
stookt, terwijl het in Wallonië om ruim de helft van de 
huishoudens gaat. Het is voor mevrouw Van Bossuyt 
duidelijk dat het niet de Vlaamse partijen zijn die de 
lakens uitdelen in deze regering.

Le 18 juin 2022, le gouvernement a annoncé qu’un 
dispositif entrerait en vigueur à partir du 1er juillet 2022 
pour que les copropriétaires puissent eux aussi bénéficier 
de la diminution de la TVA sur le gaz naturel. Pour illustrer 
cette mesure, le gouvernement avait avancé l’exemple 
des chaudières au gaz chauffant des immeubles à 
appartements ou des infrastructures collectives au sein 
de campings ou de maisons de repos. Le gouvernement 
a également indiqué par la voix de son ministre des 
Finances que la diminution de la TVA sur le gaz naturel 
serait également applicable aux hôpitaux, aux ASBL et 
aux administrations communales.

Si le gouvernement tient sa promesse, les personnes 
résidant dans un immeuble à appartements pourront 
bénéficier de la diminution de la TVA sur le gaz naturel à 
partir du 1er juillet 2022, au plus tôt. Or, d’autres ménages 
en bénéficient déjà depuis le 1er avril 2022. Comment 
expliquer cette différence de traitement? En effet, le 
problème des personnes résidant dans un immeuble 
à appartements était déjà connu en janvier. Le vice-
premier ministre pourrait-il expliquer en quoi consiste 
précisément cette solution concrète tant attendue en 
faveur de ces personnes? Est-il réaliste de faire entrer 
cette mesure en vigueur le 1er juillet 2022?

Mme Van Bossuyt fait par ailleurs observer qu’une 
petite minorité des copropriétés se chauffent collective-
ment à l’électricité. Pourront-elles bénéficier du taux de 
TVA réduit pour l’électricité ou les occupants d’apparte-
ments de ce type continueront-ils à être lésés?

L’intervenante souhaite ensuite savoir pourquoi les 
ménages qui se chauffent au gasoil devraient être da-
vantage aidés que ceux qui se chauffent au gaz. Ces 
derniers se sont vu accorder, au travers de leur facture 
d’électricité, une prime de 100 euros, alors que la prime 
à l’examen pour le gasoil s’élève à 200 euros, voire à 
225 euros après amendement. Il ressort toutefois des 
chiffres de la CREG que les ménages se chauffant au 
gaz ont payé, l’année dernière, 1 150 euros de plus que 
ceux se chauffant au gasoil. Pourtant, le gouvernement 
décide d’accorder une allocation de 225 euros aux 
ménages se chauffant au gasoil. Ce montant s’ajoute à 
la prime de chauffage unique de 100 euros accordée au 
travers de la facture d’électricité. Quelle est la logique 
de cette politique?

Enfin, l’intervenante fait observer qu’en Flandre, à 
peine 16 à 17 % des ménages se chauffent au gasoil, 
alors c’est le cas de plus de la moitié des ménages en 
Wallonie. Aux yeux de Mme Van Bossuyt, il ne fait aucun 
doute que ce ne sont pas les partis flamands qui sont 
aux commandes dans ce gouvernement.
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Volgens de heer Albert Vicaire (Ecolo-Groen) getuigt 
het wetsontwerp van rechtvaardigheid en doorzicht. 
Van rechtvaardigheid, aangezien wie zijn woning met 
elektriciteit of aardgas verwarmt al vier maanden een 
beroep kan doen op een btw-verlaging, die goed is voor 
een korting van ongeveer 200 euro op de jaarfactuur. 
Wie zijn woning met stookolie of propaan verwarmt, 
grijpt naast die btw-verlaging. In die zin zou het wets-
ontwerp een sociale onrechtvaardigheid wegwerken. 
Hij benadrukt dat hij gelukkig is dat het mechanisme, 
met de ondersteuning van de syndici, tot de mede-
eigendommen werd uitgebreid ter ondersteuning van 
de koopkracht. Hij pleit er echter voor dat verwarming 
via warmtekrachtkoppeling zou worden aangemoedigd. 
Het wetsontwerp getuigt tevens van doorzicht doordat 
het de termijnen uitbreidt. Op die manier is die eenma-
lige premie een rechtvaardige maatregel jegens alle 
burgers, ongeacht hun mate van voorzienigheid of hun 
gekozen besteldatum.

Wat de kosten betreft, meent hij dat 1 % administra-
tiekosten een redelijk bedrag is, waar men niet onder 
kan gaan.

De heer Patrick Prévot (PS) vindt het een belangrijk 
wetsontwerp dat de huishoudens zal helpen bij de betaling 
van de stijgende bedragen die ze voor de verwarming 
van hun woning moeten neertellen. Hij wijst erop dat de 
prijs voor huisbrandolie in minder dan een jaar meer dan 
verdubbeld is en nooit eerder zo hoog was.

Hij rekent voor dat ongeveer één huishouden op vijf in 
België zich met stookolie verwarmt en dat het bijgevolg 
cruciaal is dat de betrokken huishoudens, ongeacht of 
ze in een individuele woning of in een mede-eigendom 
wonen, steun krijgen om de prijsstijgingen op te vangen, 
zoals met de btw-verlaging naar 6 % voor aardgasge-
bruikers is gebeurd.

De spreker wijst op de dringendheid van die 
hulpmaatregel.

Hij vervolgt zijn betoog met een verzoek voor de rege-
ring in verband met het belang van goede communicatie 
over het toelagemechanisme. Zoals de minister heeft 
uitgelegd, liet het Europese recht niet toe om in een btw-
verlaging op stookolie te voorzien, zoals dat voor aardgas 
het geval is geweest. Dat is ook de reden waarom dit 
premiemechanisme, dat bij de FOD Economie, K.M.O, 
Middenstand en Energie wordt gecentraliseerd, in het 
leven is geroepen. Het gevolg daarvan is uiteraard dat 
de steun niet automatisch zal worden uitgekeerd maar 
enkel op verzoek van de rechthebbende zal worden 
toegekend. Men moet bijgevolg alles in het werk stellen 
opdat het mechanisme niet wordt onderbenut. Er zal 
een optimale communicatie naar de burgers moeten 

M. Albert Vicaire (Ecolo-Groen) estime qu’il s’agit d’un 
projet de loi à la fois juste et intelligent. Juste car ceux 
qui se chauffent à l’électricité et au gaz bénéficiaient 
déjà d’une remise de TVA de l’ordre de 200 euros depuis 
quatre mois contrairement à ceux qui se chauffent au 
gasoil et au propane: c’est un dispositif qui rétablit 
une justice sociale. Il souligne qu’il est heureux que 
le mécanisme ait été étendu aux copropriétés, avec 
l’aide des syndics, pour soutenir le pouvoir d’achat. Il 
plaide cependant pour encourager la cogénération. Sur 
l’extension des délais, l’intervenant estime que c’est une 
décision intelligente qui par une prime unique permet 
une justice vis-à-vis de l’ensemble des citoyens, selon 
la prévoyance ou le choix de la date de la commande 
de chacun.

Sur les couts, il considère que 1 % de frais adminis-
tratifs est un montant raisonnable et incompressible.

M. Patrick Prévot (PS) considère qu’il s’agit d’un 
projet de loi qui est important pour aider les ménages à 
faire face à l’augmentation du prix du chauffage de leur 
logement. Il rappelle que le prix du gasoil de chauffage 
a plus que doublé en moins d’une année, atteignant des 
sommets jamais connus auparavant.

Il fait observer qu’en Belgique, environ 1 ménage sur 
5 se chauffe au gasoil et qu’il était donc extrêmement 
important que les ménages concernés, qu’ils habitent 
dans un immeuble individuel ou dans une copropriété, 
bénéficient d’un soutien pour faire face à l’augmentation 
des prix, à l’instar de ce qui a été fait pour le gaz avec 
la TVA à 6 %.

L’intervenant insiste sur l’urgence de cette mesure 
d’aide.

Il poursuit par une adresse au gouvernement, sur 
l’importance de bien communiquer sur le mécanisme 
d’allocation. Le ministre l’a bien expliqué: il n’était pas 
possible en vertu du droit européen de prévoir une 
diminution de la TVA sur le gasoil, comme ce fut le cas 
sur le gaz. Et c’est pourquoi ce mécanisme de prime 
a été créé, centralisé au niveau du SPF Economie. La 
conséquence de cela est évidemment que l’aide ne sera 
pas automatique mais octroyée uniquement sur demande 
de l’ayant droit. Par conséquent, il faut tout faire pour 
éviter une sous-utilisation du mécanisme. La communi-
cation aux citoyens devra se faire de manière optimale 
et l’ensemble des canaux doit être utilisé: l’information 
par la presse, sur internet et par l’intermédiaire des 



92752/003DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

gebeuren, waarbij alle kanalen dienen te worden ge-
bruikt: de pers, het internet en de lokale overheden. Hij 
zou graag hebben dat de minister verduidelijkt wat er 
inzake communicatie wordt gepland.

De heer Prévot stelt de vier ingediende amendemen-
ten (DOC 55 2752/002) voor, die door een lid van elke 
meerderheidsfractie werden medeondertekend en die 
ertoe strekken:

— het bedrag van de toelage op te trekken van 200 
naar 225 euro (cf. amendement nr. 1 op artikel 3);

— de termijnen te verlengen, te weten de leverings-
periode die het recht op de toelage opent (die tot 31 de-
cember 2022 wordt verlengd, cf. de amendementen 
nrs. 1 en 2 op respectievelijk artikel 3 en artikel 4), de 
termijn voor het indienen van de aanvraag (verlengd 
tot 10 januari 2023, cf. amendement nr. 1 op artikel 3) 
en de uiterste beslissingsdatum (verlengd tot 15 maart 
2023, cf. amendement nr. 3 op artikel 6);

— de Koning te machtigen de voormelde termijnen te 
verlengen ten laste van de algemene uitgavenbegroting 
en binnen de perken van de beschikbare begrotings-
middelen (amendement nr. 4 dat ertoe strekt een nieuw 
artikel 10/1 in te voegen).

De heer Prévot verduidelijkt dat men in voorkomend 
geval bij de opmaak van de begroting 2023 kan beslis-
sen de maatregelen te verlengen om de koopkracht te 
ondersteunen (overeenkomstig de afspraakclausule 
waarover het kernkabinet het op 18 juni 2022 eens is 
geworden).

Kortom, de spreker vindt dat de amendementen ertoe 
strekken de huishoudens een duwtje in de rug te geven.

De heer Reccino Van Lommel (VB) begrijpt dat het 
uittekenen van een wetgevend kader enige tijd in beslag 
neemt, maar vraagt zich toch af, gelet op het feit dat het 
akkoord binnen de regering al ettelijke maanden oud is, 
of de vice-eersteminister niet vroeger met deze tekst 
naar het Parlement kon komen.

Zoals mevrouw Van Bossuyt aangaf is er op dit moment 
nog geen regeling voor bewoners van appartements-
gebouwen die collectief worden verwarmd op aardgas. 
Een oplossing werd al maanden geleden aangekondigd, 
doch het blijft wachten op een wetgevend initiatief.

Aan de btw-verlaging voor aardgas zijn lange discus-
sies voorafgegaan binnen de regering. Dat heeft alles 
te maken met de communautaire geladenheid van dit 

pouvoirs locaux. Il souhaiterait que le ministre précise 
ce qu’il est prévu à cet égard.

M. Prévot présente les quatre amendements déposés 
(DOC 55 2752/002), cosignés par un membre de chaque 
groupe de la majorité, qui tendent à:

— augmenter le montant de l’allocation de 200 à 
225 euros (cf. l’amendement n° 1 à l’article 3);

— prolonger les délais, à savoir la période de livraison 
qui ouvre le droit à l’allocation (qui ira au 31 décembre 
2022, cf. les amendements nos 1 et 2 aux articles 3 et 4 
resp.), le délai pour introduire la demande (au 10 janvier 
2023, cf. l’amendement n° 1 à l’article 3) et la date limite 
de la décision (au 15 mars 2023, cf. l’amendement n° 3 
à l’article 6);

— habiliter le Roi à prolonger les délais précitées, 
à charge du budget des dépenses et dans les limites 
des crédits budgétaires disponibles (amendement n° 4 
visant à insérer un nouvel article 10/1).

M. Prévot précise que l’objectif est qu’on puisse, 
le cas échéant, lors de l’élaboration du budget 2023 
(conformément à la clause de rendez-vous décidée 
par le Conseil des ministres restreint du 18 juin 2022) 
décider d’une prolongation des mesures pour soutenir 
le pouvoir d’achat.

En conclusion, l’intervenant estime que ce sont des 
amendements qui visent à apporter un coup de pouce 
supplémentaire aux ménages.

M. Reccino Van Lommel (VB) comprend que l’éla-
boration d’un cadre législatif prend un certain temps, 
mais se demande néanmoins si le vice-premier ministre 
n’aurait pas pu soumettre le texte au Parlement plus 
tôt, dès lors que le gouvernement avait déjà conclu cet 
accord il y a plusieurs mois.

Comme l’a indiqué Mme Van Bossuyt, il n’existe 
pas encore actuellement de régime pour les occupants 
d’immeubles à appartements qui se chauffent collective-
ment au gaz naturel. Si une solution a été annoncée il y 
a déjà plusieurs mois, une initiative législative continue 
toutefois de se faire attendre.

La baisse de la TVA a été précédée de longues 
discussions au sein du gouvernement. Celles-ci sont 
imputables aux implications communautaires de ce 
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dossier. Zo’n 70 % van de Vlamingen verwarmt op 
aardgas; in Wallonië ligt dat aandeel veel lager en wordt 
veel meer met huisbrandolie gestookt.

Zowel aardgas als huisbrandolie zijn een pak duurder 
geworden het laatste jaar. Voor aardgas is de prijsstijging 
echter veel scherper. De laatste dagen gaan de prijzen 
opnieuw steil omhoog. Verwacht wordt dat de prijzen 
ten vroegste in 2024 enigszins zullen normaliseren.

De maatregelen die in het kader van de zogenaamde 
energiedeal werden afgesproken, zouden initieel lopen 
van april tot september 2022. Dit komt overeen met de 
zachtste periode van het jaar, reden waarom de spreker 
deze regeringsbeslissing als onevenwichtig catalogeert. 
De onlangs besliste verlenging zal dit slechts ten dele 
rechttrekken.

Maatregelen die helpen om de zware energiefactuur 
van de huishoudens te verlichten, kunnen op de steun 
van het VB rekenen. Niettemin betreurt de spreker de 
manier waarop dit dossier aangepakt is. Daarnaast kan 
men er niet omheen dat deze maatregel een lapmiddel 
is. Tot nog toe heeft de regering zich niet laten betrappen 
op een structurele maatregel om de energiefactuur te 
drukken; in de plaats daarvan hinkt ze van deal naar deal. 
Wat gaat de regering doen wanneer deze maatregelen 
aflopen? Ze opnieuw tijdelijk verlengen? Een permanente 
en onvoorwaardelijke verlaging van de btw op aardgas 
en elektriciteit vormt voor het VB de oplossing.

Mevrouw Florence Reuter (MR) wijst erop dat niet 
mag worden gedraald indien men wil dat van de pre-
mie gebruik kan worden gemaakt met het oog op de 
koudere dagen die vanaf de herfst zullen aanbreken. 
Zij benadrukt dat de bevolking – en in het bijzonder 
de betrokkenen – moet worden geïnformeerd via alle 
dienstige communicatiekanalen. De spreekster wijst erop 
dat wie recht heeft op de premie daar niet altijd van op 
de hoogte is, vandaar het nut van de amendementen 
(DOC 55 2572/002).

Mevrouw Reuter uit voorts haar ongerustheid om de 
ambachtslui en de heel kleine ondernemingen die met 
moeite hun energiefactuur kunnen betalen; zij vraagt zich 
af of voor die groepen een of andere vorm van financiële 
steun zou kunnen worden uitgewerkt.

Mevrouw Leen Dierick (CD&V) merkt op dat de huis-
houdens door de energiecrisis plots geconfronteerd 
werden met zeer hoge energieprijzen. De regering heeft 
daarop een reeks maatregelen genomen, waaronder 
het tijdelijk verlagen van de btw op gas en elektriciteit. 

dossier. Près de 70 % des flamands se chauffent au 
gaz. En Wallonie, ce pourcentage est, en revanche, 
nettement inférieur et l’utilisation du gasoil est nettement 
plus répandue.

Tant le prix du gaz naturel que celui du gasoil ont 
fortement augmenté au cours de l’année dernière. En 
ce qui concerne le gaz naturel, l’augmentation du prix 
est toutefois beaucoup plus aigüe. Ces derniers jours, 
les prix grimpent à nouveau en flèche. En tout état de 
cause, une normalisation des prix est attendue au plus 
tôt en 2024.

Les mesures prises dans le cadre de “l’accord sur 
l’énergie” devaient initialement être en vigueur d’avril à 
septembre 2022. Cette période correspond à la période 
la plus douce de l’année, raison pour laquelle l’inter-
venant a qualifié cette décision du gouvernement de 
déséquilibrée. La prolongation décidée récemment ne 
rectifiera que partiellement le tir.

Si le VB soutient les mesures qui permettent d’allé-
ger la facture énergétique des ménages, l’intervenant 
déplore néanmoins la gestion de ce dossier. En outre, 
force est de constater que cette mesure est un expé-
dient. Jusqu’à présent, le gouvernement n’a pas encore 
adopté la moindre mesure structurelle visant à réduire la 
facture énergétique. Il préfère plutôt voguer d’accord en 
accord. Que fera le gouvernement lorsque ces mesures 
expireront? Les reprolongera-t-il temporairement? Le VB 
estime que la solution réside dans une baisse perma-
nente et inconditionnelle de la TVA sur le gaz naturel 
et l’électricité.

Mme Florence Reuter (MR) rappelle que, si on veut 
que la prime soit profitable en vue des jours plus froids 
qui s’annoncent dès l’automne, il y a lieu de ne pas 
traîner. Elle insiste sur l’information de la population et 
particulièrement des citoyens concernés, en utilisant tous 
les canaux de communication utiles. Elle fait observer 
que celui qui y a droit ne le sait pas toujours, d’où l’utilité 
des amendements (DOC 55 2572/002).

Elle fait également part d’une inquiétude pour les 
artisans et TPE qui ont du mal avec leur facture d’énergie 
et se demande si quelque chose pourrait être envisagé 
pour ces catégories, sous forme d’un soutien financier.

Mme Leen Dierick (CD&V) fait observer qu’en raison 
de la crise énergétique, les ménages ont soudainement 
été confrontés à des prix de l’énergie très élevés. En 
réponse à cette forte hausse, le gouvernement a pris 
une série de mesures, notamment la baisse temporaire 
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Voor huishoudens die op stookolie verwarmen, werd 
beslist om een premie van 200 euro toe te kennen. 
Enkele dagen geleden heeft de regering besloten om 
de maatregelen te verlengen tot eind 2022 en om het 
bedrag van de verwarmingstoelage op te trekken naar 
225 euro.

Het bleef enige tijd onduidelijk op welke manier mensen 
deze premie kunnen verkrijgen, maar het voorliggende 
wetsontwerp verschaft hierover duidelijkheid. Niettemin 
heeft mevrouw Dierick hieromtrent nog een aantal vragen.

De ontworpen verwarmingstoelage (ook wel stook-
oliepremie genoemd) mag niet verward worden met de 
federale verwarmingspremie van 100 euro die eenieder 
krijgt via zijn elektriciteitsfactuur. Anders dan de verwar-
mingspremie, die automatisch wordt toegekend, moet 
de stookoliepremie aangevraagd worden. Daarbij is het 
belangrijk dat de mensen die hiervoor in aanmerking 
komen, op de hoogte zijn van deze premie en van de 
stappen die ze moeten ondernemen om ze uitbetaald 
te krijgen. Op welke manier zal de vice-eersteminister 
de doelgroep hiervan op de hoogte brengen? Zal er 
in een communicatiecampagne worden voorzien of 
zal er worden samengewerkt met de leveranciers van 
huisbrandolie of propaan?

Rechthebbenden zullen de toelage online kunnen aan-
vragen via een informaticaplatform of per aangetekende 
zending. Kan de vice-eersteminister aangeven vanaf 
wanneer rechthebbenden de toelage kunnen aanvragen? 
Is het informaticaplatform voor de aanvraag al klaar?

Voorts wil mevrouw Dierick weten op welke manier de 
rechthebbenden die geen online aanvraag kunnen of wil-
len doen, maar verkiezen hun aanvraag via aangetekende 
zending in te dienen, geïnformeerd zullen worden. Hoe 
zullen zij weten welke gegevens ze moeten meedelen?

Kan de vice-eersteminister bovendien toelichten 
waarom bij de aanvraag een bewijs van betaling moet 
worden gevoegd? Gaat dit dan over een rekeninguit-
treksel en wat met leveringen die cash betaald worden?

Kan de vice-eersteminister ook even ingaan op de 
aanvraagprocedure voor bewoners van een appar-
tementsgebouw? Moeten zij elk apart de aanvraag 
indienen en, zo ja, waarom werd er dan niet geopteerd 
voor de mogelijkheid om één gezamenlijke aanvraag 
in te dienen?

Tot slot leest mevrouw Dierick in artikel 6 van het 
wetsontwerp dat de FOD Economie binnen een termijn 
van twee maanden na ontvangst van de aanvraag over 

de la TVA sur le gaz et l’électricité. Il a par ailleurs été 
décidé d’accorder une prime de 200 euros aux ménages 
se chauffant au gasoil. Il y a plusieurs jours, le gouver-
nement a décidé de prolonger les mesures jusque fin 
2022 et de porter le montant de l’allocation de chauffage 
à 225 euros.

Le mode d’octroi de cette prime est resté flou pendant 
un certain temps, mais le projet de loi à l’examen fait 
la clarté sur ce point. Cependant, Mme Dierick pose 
encore plusieurs questions à ce propos.

L’allocation de chauffage en projet (également appe-
lée la prime mazout) ne doit pas être confondue avec 
la prime de chauffage fédérale de 100 euros accordée 
à tous les ménages au travers de la facture d’électri-
cité. Contrairement à la prime de chauffage, accordée 
automatiquement, il convient de demander la prime 
gasoil. À cet égard, il est important que les ménages 
pouvant y prétendre soient informés de cette prime et 
des démarches qu’ils doivent entreprendre pour en 
obtenir le paiement. Comment le vice-premier ministre 
informera-t-il le groupe cible de l’existence de cette 
prime? Une campagne de communication sera-t-elle 
prévue ou collaborera-t-il avec les fournisseurs de gasoil 
ou de propane?

Les ayants droit pourront demander l’allocation en 
ligne sur une plateforme informatique ou par courrier 
recommandé. Le vice-premier ministre peut-il indiquer 
à partir de quand les ayants droit pourront demander 
l’allocation? La plateforme informatique prévue pour les 
demandes est-elle prête?

Mme Dierick souhaite en outre savoir comment seront 
informés les ayants droit qui ne sont pas en mesure de 
faire une demande en ligne, ou qui le ne souhaitent pas, 
mais qui préfèrent introduire une demande par courrier 
recommandé. Comment sauront-ils quelles données ils 
devront communiquer?

Le vice-premier ministre peut-il en outre préciser 
pourquoi une preuve de paiement doit être jointe à la 
demande? S’agit-il en l’espèce d’un extrait de compte 
et quid des livraisons payées en espèces?

Le vice-premier ministre peut-il également indiquer 
la procédure de demande pour les habitants d’un im-
meuble à appartements? Chacun devra-t-il introduire une 
demande séparément et, dans l’affirmative, pourquoi la 
possibilité d’introduire une demande collective n’a-t-elle 
pas été choisie?

Enfin, M. Dierick lit à l’article 6 du projet de loi que le 
SPF Économie statue sur la recevabilité de la demande 
dans les deux mois suivant sa réception. Il n’est toutefois 
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de ontvankelijkheid ervan oordeelt. Er wordt evenwel 
niet gepreciseerd wanneer rechthebbenden de premie 
uitbetaald krijgen. Het tweede lid van voormeld artikel 
bepaalt dat dit “binnen een redelijke termijn” dient te ge-
beuren. Wat verstaat men hieronder? Is dit een kwestie 
van maanden of eerder weken?

De heer Roberto D’Amico (PVDA-PTB) herinnert eraan 
dat de PVDA-PTB-fractie al lang ijvert voor structurele 
maatregelen om de energiefactuur van de huishou-
dens te verlichten. De spreker is het eens met het in de 
impactanalyse vermelde standpunt dat energie moet 
worden beschouwd als een onderdeel van het grond-
recht op een behoorlijke woning. Om die reden heeft de 
PVDA-PTB-fractie tijdens de herfst- en wintermaanden 
van 2021-2022 trouwens druk uitgeoefend, opdat voor 
energie het btw-tarief van 6 % zou gelden. Uiteindelijk 
heeft de regering die beslissing in de lente genomen 
en is ze in de zomer met de stookoliecheque op de 
proppen gekomen.

De spreker vindt dat de werknemers niet om de drie 
maanden tussen hangen en wurgen mogen verkeren 
zonder te weten hoe hoog hun energiefactuur op lan-
gere termijn zal zijn. Volgens de heer D’Amico moeten 
de maatregelen om het hoofd te bieden aan de inflatie, 
worden uitgewerkt met een langetermijnstrategie voor 
ogen en niet allen met cheques om te trachten het 
koopkrachtverlies te beperken.

Hij raadt de regering aan om een langetermijnvisie 
te hebben, tot in 2035, zoals voor de legeruitgaven. Hij 
suggereert van hetzelfde te doen voor de levensnood-
zakelijke behoeften van de bevolking, zoals energie.

De heer D’Amico stelt vast dat de Belgen moeite 
hebben om hun facturen te betalen en bevestigt dat de 
PVDA-PTB-fractie daarom steun zal verlenen voor het 
wetsontwerp houdende toekenning van een toelage 
voor het aanschaffen van huisbrandolie of propaan in 
bulk bestemd voor de verwarming van een privéwoning. 
Hij voegt daaraan toe dat hij voorstander is van struc-
turelere maatregelen en van een btw-tarief van 6 % 
ook voor stookolie. Hij beschouwt energie niet als een 
luxeproduct, maar als een basisbehoefte, en daarom zou 
op stookolie, evenals op gas of elektriciteit, het laagste 
btw-tarief van toepassing moeten zijn. Het lid geeft toe 
dat de Europese regels zulks niet toelaten, maar stelt 
vast dat de Europese regels evenmin toelieten dat de 
Staten de banken geld toestopten na de crisis van 2008 
en dat dit toch is gebeurd.

Volgens het wetsontwerp omvatten de gegevens voor 
de aanvraag onder meer het bankrekeningnummer dat 
werd gebruikt voor de betaling van de factuur, het onder-
nemingsnummer van de distributeur, het klantennummer, 

pas précisé quand l’allocation sera versée aux ayants 
droit. L’alinéa 2 de l’article précité prévoit que ce paie-
ment devra être effectué “dans un délai raisonnable”. 
Qu’entend-on par-là? Est-ce une question de mois ou 
plutôt de semaines?

M. Roberto D’Amico (PVDA-PTB) rappelle que le 
PVDA-PTB se bat depuis longtemps pour des mesures 
structurelles afin d’alléger la facture énergétique des 
ménages. L’énergie doit être considérée dans le contexte 
du droit fondamental à un logement décent: il dit parta-
ger cette vision inscrite dans l’analyse d’impact. C’est 
d’ailleurs la raison pour laquelle le groupe PVDA-PTB 
a fait pression pendant les mois d’automne et d’hiver 
2021-2022 pour une TVA à 6 % sur l’énergie avant que 
le gouvernement se décide finalement à prendre cette 
décision au printemps et mette sur la table le chèque 
mazout en été.

L’intervenant estime que les travailleurs ne peuvent 
pas être baladés de trois mois en trois mois sans savoir 
quel sera le montant de leur facture d’énergie à plus 
longue échéance. Pour lui, les mesures pour faire face 
à l’inflation doivent être pensées dans une stratégie à 
long terme, pas seulement à coup de chèques pour 
tenter de limiter les pertes de pouvoir d’achat.

Il conseille au gouvernement d’avoir une vision à 
long terme, jusqu’en 2035, comme pour les dépenses 
militaires: il suggère d’en faire de même pour les besoins 
essentiels de la population, comme l’énergie.

En ce qui concerne le projet de loi visant à octroyer 
une allocation pour l’acquisition de gasoil ou de pro-
pane, M. D’Amico confirme que le groupe PVDA-PTB 
le soutiendra car il constate que les Belges peinent à 
payer leurs factures. Il ajoute qu’il prône des mesures 
plus structurelles et une TVA à 6 % également pour le 
gasoil. À ses yeux, l’énergie n’est pas un produit de luxe 
mais un besoin fondamental, c’est pour cette raison 
que le gasoil (tout comme le gaz ou l’électricité) devrait 
être taxé au taux le plus bas. Certes, il reconnaît que 
les règles européennes ne le permettent pas mais les 
règles européennes ne permettaient pas non plus de 
renflouer les banques après la crise de 2008 et pourtant 
les États l’ont fait, constate-t-il.

Il souhaiterait savoir pourquoi sont demandés le 
numéro de compte qui a servi au paiement de la facture, 
le numéro d’entreprise du distributeur, le numéro de client, 
la date de la facture et la date de livraison alors que la 
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de factuurdatum, alsook de leveringsdatum. De heer 
D’Amico zou willen vernemen waarom al die gegevens 
moeten worden bezorgd. Ze zijn immers overbodig, aan-
gezien de rechthebbende al een kopie van zijn factuur 
moet voorleggen. De spreker merkt op dat de regering 
de mond vol heeft van administratieve vereenvoudiging. 
Het is derhalve verbazingwekkend dat dit beginsel in 
casu niet wordt toegepast, temeer daar deze maatregel 
van groot belang zal zijn voor de mensen in armoede 
en die categorie volgens het regeerakkoord de voor-
naamste doelgroep van het plan voor administratieve 
vereenvoudiging zou moeten vormen.

Het lid plaatst voorts vraagtekens bij de redenen om 
de rechthebbenden te verplichten een rekeningnummer 
mee te delen. De GBA geeft aan dat zulks een onder-
scheid met zich brengt tussen de mensen die contant 
betalen en zij die elektronisch betalen; een dergelijk 
onderscheid is onbestaanbaar met het in de artikelen 10 
en 11 van de Grondwet verankerde gelijkheidsbeginsel.

De spreker maakt zich zorgen om de mensen die 
hun aanvraag verkeerd invullen. Zal met hen contact 
worden opgenomen om hun de gelegenheid te geven 
een nieuwe aanvraag in te dienen? Hoe zal hun worden 
meegedeeld dat hun aanvraag verkeerd werd ingediend?

In één van de antwoorden aan de Raad van State leest 
de heer D’Amico dat de vice-eersteminister van plan is 
om vóór de inwerkingtreding van de wet informatiesessies 
voor de ondernemingen te houden. Hij vraagt of ook voor 
de rechthebbenden dergelijke sessies met informatie 
en met hulp bij het invullen van de uitkeringsaanvraag 
zullen worden georganiseerd.

Mevrouw Melissa Depraetere (Vooruit) hoort de 
vorige spreker beweren dat de voorliggende maatregel 
structureel noch toereikend is. Op zich is dat correct, 
aldus mevrouw Depraetere, die echter benadrukt dat men 
deze maatregel moet zien als onderdeel van het pakket 
van energiemaatregelen dat de regering heeft getrof-
fen, waaronder de btw-verlaging op gas en elektriciteit.

Dat die laatste niet structureel zou zijn, zoals de heer 
D’Amico stelde, ontkracht mevrouw Depraetere. De pre-
mier heeft al meerdere malen in de plenaire vergadering 
verkondigd dat de btw op gas en elektriciteit niet zal 
stijgen als de energieprijzen hoog blijven. Bovendien is 
duidelijk het engagement genomen om bij de opmaak 
van begroting voor 2023 te bekijken hoe deze maatregel 
kan behouden blijven.

Wat in deze discussie weinig aan bod komt, is dat het 
btw-tarief van 6 % ook geldt voor warmtenetten. Dit is 

communication de ces données est superflue puisque 
le bénéficiaire doit déjà fournir une copie de sa facture. 
Il observe que le gouvernement insiste beaucoup sur la 
question de la simplification administrative. Il s’étonne 
dès lors qu’elle ne soit pas pratiquée ici d’autant plus 
qu’il s’agit d’une mesure qui sera importante pour les 
personnes vivant dans la pauvreté, personnes qui, 
selon l’accord de gouvernement devaient constituer le 
pan important du plan de simplification administrative.

Par ailleurs, il s’interroge sur le pourquoi d’obliger 
les ayants droit à fournir un numéro de compte. L’APD 
indique que cela crée une distinction entre les personnes 
qui payent en cash et celles qui payent de manière élec-
tronique et que cette distinction est incompatible avec 
les articles 10 et 11 de la Constitution qui consacrent 
le principe d’égalité.

Il s’inquiète des personnes qui complètent mal leur 
demande: seront-elles contactées pour leur permettre 
de la réintroduire et comment leur sera-t-il communiqué 
que leur demande est mal introduite?

Dans une réponse au Conseil d’État, M. D’Amico note 
que le vice-premier ministre prévoit des sessions d’infor-
mation pour les entreprises avant l’entrée en vigueur de 
la loi. Il se demande si de telles sessions d’information et 
d’aide pour compléter les demandes d’allocation seront 
également organisées pour les ayants droit.

Mme Melissa Depraetere (Vooruit) revient sur l’inter-
vention précédente indiquant que la mesure à l’examen 
n’est ni structurelle, ni suffisante. Mme Depraetere estime 
que cette analyse est exacte mais souligne qu’il faut 
considérer cette mesure comme l’un des éléments du 
train de mesures énergétiques que le gouvernement a 
prises, parmi lesquelles figure aussi la réduction de la 
TVA sur le gaz et l’électricité.

Concernant cette dernière, l’intervenante s’oppose à 
l’intervention de M. D’Amico selon laquelle elle ne serait 
pas structurelle. Le premier ministre a déjà annoncé à 
plusieurs reprises en séance plénière que la TVA sur le 
gaz et l’électricité n’augmentera pas si les prix de l’éner-
gie restent élevés. L’engagement a en outre clairement 
été pris d’examiner les modalités du maintien de cette 
mesure lors de la confection du budget 2023.

Il n’a guère été question du taux de TVA de 6 % éga-
lement applicable aux réseaux de distribution de chaleur 
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nochtans van groot belang, met name voor mensen die via 
een sociale woning aangesloten zijn op een warmtenet.

Mevrouw Depraetere heeft goed genoteerd dat de 
regering zich ertoe heeft geëngageerd een concrete 
regeling uit te werken voor de bewoners van appar-
tementsgebouwen die collectief worden verwarmd op 
aardgas. Dit is belangrijk om ervoor te zorgen dat ook 
deze mensen hun energiefacturen behapbaar kunnen 
houden.

De voorliggende maatregel is absoluut noodzakelijk 
voor mensen die op stookolie verwarmen. Er is nogal wat 
tijd verlopen tussen de aankondiging van de maatregel 
en de concrete uitwerking ervan. Dit stuit soms op on-
begrip vanwege de bevolking. Het komt er nu op aan de 
doelgroep goed te informeren over hoe en wanneer deze 
premie kan worden aangevraagd. Mevrouw Depraetere 
zou graag van de vice-eersteminister vernemen of hij 
van plan is een informatiecampagne op poten te zetten.

B. Antwoorden van de vice-eersteminister

De heer Pierre-Yves Dermagne, vice-eersteminister 
en minister van Economie en Werk, bekent allereerst 
dat hij binnen de regering heeft gevochten om een ak-
koord te bereiken over de toekenning van een premie 
voor wie met stookolie verwarmt, zonder taalkundige 
bijbedoelingen en ongeacht de respectieve aantallen 
in de verschillende gewesten van het land. Hij heeft 
die vergetelheid willen rechtzetten ten opzichte van de 
eerste maatregelen die begin 2022 werden genomen.

Vervolgens verstrekt hij de volgende antwoorden op 
de vragen van de leden:

In zijn hoedanigheid van minister van Economische 
Zaken komt het hem toe de regeling ten uitvoer te leg-
gen, na het kernkabinet van 18 juni 2022. De maatregel 
is ook bedoeld voor wie een woning met gemeenschap-
pelijke eigendom betrekt en voor wie een collectief 
verwarmingssysteem heeft.

Inzake stookolie en propaan werd rekening gehouden 
met de Europese regels; een andere regeling werd uit-
gewerkt, met de toekenning van een eenmalige premie. 
De minister heeft zijn maatregel ook duurzaam gemaakt 
aangezien bij stookolie of propaan per definitie geen 
sprake is van een stroom maar van een levering op een 
bepaald moment T. Een soortgelijke maatregel werd al 
in 2009 genomen.

Het mechanisme werd na breed overleg gevalideerd, 
opdat de premie zo snel mogelijk kan worden uitbetaald 

au cours de ce débat. Or, ce point est très important, 
notamment pour les personnes raccordées à un réseau 
de chaleur dans un logement social.

Mme Depraetere a pris bonne note du fait que le 
gouvernement s’est engagé à élaborer une réglemen-
tation concrète pour les habitants des immeubles à 
appartements collectivement chauffés au gaz naturel. 
Cette mesure est importante pour que ces personnes 
puissent également maintenir leurs factures énergétiques 
à un niveau acceptable.

La mesure à l’examen est absolument nécessaire 
pour les personnes qui se chauffent au mazout. Un laps 
de temps relativement long s’est écoulé entre l’annonce 
de la mesure et sa mise en œuvre concrète, ce qui 
a parfois suscité de l’incompréhension au sein de la 
population. Il s’agit à présent d’informer correctement 
le groupe cible de la marche à suivre pour demander 
cette prime. Mme Depraetere demande que le vice-
premier ministre indique s’il a l’intention de prévoir une 
campagne d’information.

B. Réponses du vice-premier ministre

M. Pierre-Yves Dermagne, vice-premier ministre et 
ministre de l’Économie et du Travail, confesse tout d’abord 
s’être battu au sein du gouvernement pour obtenir un 
accord sur l’octroi d’une prime pour les personnes se 
chauffant au mazout, sans arrière-pensées linguistiques 
et quelle que soit leur proportion dans les différentes 
régions du pays. Il a voulu rectifier cet oubli par rapport 
aux premières mesures prises début 2022.

Il apporte ensuite les réponses suivantes aux ques-
tions des membres:

Il lui revient de mettre en œuvre le dispositif, comme 
ministre de l’Économie, à la suite du comité ministé-
riel restreint du samedi 18 juin 2022. La mesure vise 
également ceux qui vivent en copropriété et ceux qui 
disposent d’un chauffage collectif.

Sur le mazout de chauffage et le propane, il a été tenu 
compte des règles européennes en travaillant sur un 
dispositif différent, avec l’octroi d’une prime unique. Le 
ministre a aussi inscrit sa mesure dans la durée puisque 
par définition pour le mazout ou le propane, il ne s’agit 
pas d’un flux mais d’une livraison à un instant T. Une 
mesure similaire avait déjà été mise en place en 2009.

Le mécanisme a été validé après une large concer-
tation pour que la prime soit versée le plus rapidement 
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en fraude wordt voorkomen. De aanvraag kan online ge-
beuren of via een papieren formulier, per aangetekende 
zending om een bewijs van verzending naar de FOD 
Economie, K.M.O, Middenstand en Energie te verkrijgen.

Over het informeren van de bevolking zal op 30 juni 
2022 een persconferentie worden gehouden met de 
FOD Economie, K.M.O, Middenstand en Energie en 
de vertegenwoordigers van de sector om didactisch 
en bevattelijk toe te lichten hoe de regeling werkt. De 
gemeenten en de OCMW’s zullen daarbij worden betrok-
ken, om zoveel mogelijk rechthebbenden te bereiken.

Dankzij de gevraagde informatie kunnen de premies 
automatisch worden uitbetaald en de aanvragen zo snel 
mogelijk worden verwerkt. Bij onvolledige aanvragen of 
aanvragen die een fout bevatten, zal contact worden 
opgenomen met de aanvrager.

Inzake de extra ondersteuning voor de vaklui en de 
zko’s verduidelijkt de vice-eersteminister dat de Groep 
van Tien, bestaande uit de sociale partners, werd ver-
zocht om voorstellen te doen met betrekking tot de 
energiekosten voor de bedrijven. Daarnaast wordt een 
deskundigenverslag verwacht tegen 4 juli 2022.

De vice-eersteminister roept elke fractie op om deze 
tekst goed te keuren, opdat de rechthebbenden de premie 
zo snel mogelijk kunnen innen, op hun bankrekening of 
via een circulaire cheque.

C. Replieken en bijkomende antwoorden

Mevrouw Anneleen Van Bossuyt (N-VA) vindt het 
vreemd dat de heer Vicaire de ontworpen maatregel als 
rechtvaardig en intelligent omschrijft, terwijl hij neerkomt 
op een subsidiëring van vervuilende fossiele brandstoffen. 
Het ware logischer als de ecologisten het wetsvoorstel 
DOC 55 2450/001 van de N-VA zouden steunen.

De spreekster zou graag van de vice-eersteminister 
vernemen wat de budgettaire meerkosten zijn van de 
verhoging van de verwarmingstoelage met 25 euro. 
Wordt dit meegenomen in de derde begrotingsaanpas-
sing voor 2022?

Voorts heeft mevrouw Van Bossuyt geen antwoord 
gekregen op haar vraag waarom huishoudens die met 
huisbrandolie stoken een hogere tegemoetkoming moeten 
krijgen dan huishoudens die op gas verwarmen, ook al 
moesten die laatste het voorbije jaar 1 150 euro meer 
betalen voor hun energie.

Mevrouw Van Bossuyt is benieuwd of en hoe de 
regering het zal klaarspelen om, zoals beloofd, tegen 
1 juli 2022 met een oplossing te komen voor de 3 à 4 

possible, tout en évitant les fraudes. La demande pourra 
être effectuée en en ligne ou via un formulaire papier, 
impliquant un envoi recommandé pour avoir la preuve 
de l’envoi au SPF Économie.

Sur la question de l’information de la population, une 
conférence de presse sera organisée le 30 juin 2022 
avec le SPF Économie et les représentants du secteur 
pour expliquer de manière didactique et simple comment 
fonctionne le dispositif. Les communes et CPAS seront 
associées à la démarche, pour toucher le plus largement 
possible les ayants droit.

Les différentes informations demandées permettront 
un paiement automatique et un traitement le plus rapide 
possible. Un contact sera pris avec les demandeurs 
ayant introduit une demande incomplète ou comprenant 
une erreur.

Sur la question du soutien complémentaire aux arti-
sans et TPE, le vice-premier ministre précise que le 
Groupe des 10, regroupant les partenaires sociaux, 
a été sollicité pour faire des propositions par rapport 
aux coûts de l’énergie pour les entreprises. Un rapport 
d’experts est également attendu pour le 4 juillet 2022.

Le vice-premier ministre en appelle à chaque groupe 
politique pour voter ce texte afin que les bénéficiaires 
puissent le plus rapidement possible percevoir la prime, 
sur leur compte en banque ou via un chèque circulaire.

C. Répliques et réponses complémentaires

Mme Anneleen Van Bossuyt (N-VA) estime qu’il est 
curieux que M. Vicaire qualifie la mesure en projet de 
juste et d’intelligente alors qu’elle revient à subventionner 
les combustibles fossiles polluants. Il serait plus logique 
que les écologistes soutiennent la proposition de loi 
DOC 55 2450/001 de la N-VA.

L’intervenante demande que le vice-premier ministre 
communique les coûts budgétaires supplémentaires de 
l’augmentation de 25 euros de l’allocation de chauffage. 
Sont-ils inscrits dans le troisième ajustement budgétaire 
pour 2022?

Mme Van Bossuyt n’a en outre pas obtenu de réponse 
à la question de savoir pourquoi les ménages qui se 
chauffent au mazout doivent recevoir une allocation plus 
élevée que les ménages qui se chauffent au gaz bien 
que ceux-ci aient dû payer 1 150 euros de plus l’année 
passée pour leur énergie.

Mme Van Bossuyt est curieuse de savoir si et comment 
le gouvernement trouvera une solution, d’ici au 1er juillet 
2022, pour les trois à quatre millions de personnes qui 
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miljoen bewoners van appartementsgebouwen met een 
collectieve verwarmingsinstallatie op aardgas.

De vice-eersteminister licht toe dat het extra budget 
om het bedrag op te trekken van 200 naar 225 euro 25 
miljoen euro bedraagt. Daartoe zal een amendement 
worden ingediend in het raam van de derde aanpassing 
van de begroting 2022. De achterliggende filosofie van 
de regering is dat de Staat zich niet mag verrijken via 
de prijsstijgingen.

De vice-eersteminister benadrukt dat de situatie 
van verbruikers van aardas en huisbrandolie objectief 
verschillend is. Voor die laatste brandstof behoort een 
btw-verlaging niet tot de mogelijkheden. Er is dus gekozen 
voor een eenmalige premie met een vast bedrag. Als de 
prijs van huisbrandolie nog zou stijgen zou het verschil 
met de ondersteuning ten gevolge van de btw-verlaging 
op aardgas kleiner worden. Anders dan bij huisbrandolie 
gebeurt de levering van aardgas doorlopend.

III. — ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING EN 
STEMMINGEN

Artikel 1

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt. 

Artikel 1 wordt eenparig aangenomen.

Art. 2

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt. 

Artikel 2 wordt aangenomen met 12 stemmen en 3 
onthoudingen.

Art. 3

De heer Patrick Prévot c.s. dient amendement nr. 1 
(DOC 55 2752/002) in, dat ertoe strekt de volgende 
wijzigingen aan te brengen:

a) in paragraaf 1, eerste lid, het getal “200” vervangen 
door het getal “225”;

b) in paragraaf 1, eerste lid, de woorden “15 november 
2022” vervangen door de woorden “31 december 2022”;

c) in de paragrafen 3 en 5, de woorden “20 november 
2022” vervangen door de worden “10 januari 2023”.

habitent dans un immeuble à appartements équipé 
d’une installation de chauffage collective au gaz naturel.

Le vice-premier ministre explique que le budget 
complémentaire pour le passage de 200 à 225 euros est 
de 25 millions d’euros. Il fera l’objet d’un amendement 
dans le cadre du troisième ajustement du budget 2022. 
La philosophie retenue par le gouvernement est que 
l’État ne peut pas s’enrichir sur l’augmentation des prix.

Le vice-premier ministre souligne que la situation des 
consommateurs de gaz naturel diffère objectivement 
de celle des consommateurs de mazout de chauffage. 
S’agissant de ce dernier combustible, une réduction de 
la TVA ne serait pas envisageable. Une prime unique et 
forfaitaire a donc été choisie. Si le prix de ce combustible 
augmente encore, la différence avec l’aide découlant 
de la réduction de la TVA sur le gaz naturel diminuera. 
Contrairement à celle du mazout de chauffage, la livrai-
son de gaz naturel est continue.

III. — DISCUSSION DES ARTICLES ET  
VOTES

Article 1er

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 1er est adopté à l’unanimité.

Art. 2

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 2 est adopté par 12 voix et 3 abstentions.

Art. 3

M. Patrick Prévot et consorts présentent l’amende-
ment n° 1 (DOC 55 2752/002) tendant à apporter les 
modifications suivantes:

a) au paragraphe 1er, alinéa 1er, remplacer le nombre 
“200” par le nombre “225”;

b) au paragraphe 1er, alinéa 1er, remplacer les mots 
“15 novembre 2022” par les mots “31 décembre 2022”;

c) aux paragraphes 3 et 5, remplacer les mots “20 no-
vembre 2022” par les mots “10 janvier 2023”.
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Er wordt verwezen naar de algemene bespreking.

*
* *

Amendement nr. 1 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 3 onthoudingen.

Het aldus gewijzigde artikel 3 wordt aangenomen met 
12 stemmen en 3 onthoudingen.

Art. 4

De heer Patrick Prévot c.s. dient amendement nr. 2 
(DOC 55 2752/002) in, dat ertoe strekt de woorden 
“15 november 2022” te vervangen door de woorden 
“31 december 2022”.

Er wordt verwezen naar de algemene bespreking.

*
* *

Amendement nr. 2 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 3 onthoudingen.

Het aldus gewijzigde artikel 4 wordt aangenomen met 
12 stemmen en 3 onthoudingen.

Art. 5

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt. 

Artikel 5 wordt aangenomen met 12 stemmen en 3 
onthoudingen.

Art. 6

De heer Patrick Prévot c.s. dient amendement nr. 3 
(DOC 55 2752/002) in, dat ertoe strekt de woorden 
“31 december 2022” te vervangen door de woorden 
“15 maart 2023”.

Er wordt verwezen naar de algemene bespreking.

*
* *

Amendement nr. 3 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 3 onthoudingen.

Het aldus gewijzigde artikel 6 wordt aangenomen met 
12 stemmen en 3 onthoudingen.

Il est renvoyé à la discussion générale.

*
* *

L’amendement n° 1 est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.

L’article 3, ainsi modifié, est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.

Art. 4

M. Patrick Prévot et consorts présentent l’amendement 
n° 2 (DOC 55 2752/002) tendant à remplacer les mots 
“15 novembre 2022” par les mots “31 décembre 2022”.

Il est renvoyé à la discussion générale.

*
* *

L’amendement n° 2 est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.

L’article 4, ainsi modifié, est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.

Art. 5

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 5 est adopté par 12 voix et 3 abstentions.

Art. 6

M. Patrick Prévot et consorts présentent l’amende-
ment n° 3 (DOC 55 2752/002) tendant à remplacer les 
mots “31 décembre 2022” par les mots “15 mars 2023”.

Il est renvoyé à la discussion générale.

*
* *

L’amendement n° 3 est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.

L’article 6, ainsi modifié, est adopté par 12 voix et  
3 abstentions.
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Art. 7 tot 10

Over deze artikelen worden geen opmerkingen 
gemaakt. 

De artikelen 7 tot 10 worden achtereenvolgens aan-
genomen met 12 stemmen en 3 onthoudingen.

Art. 10/1 (nieuw)

De heer Patrick Prévot c.s. dient amendement nr. 4 
(DOC 55 2752/002) in, dat ertoe strekt een nieuw arti-
kel 10/1 in te voegen, luidende:

“Art. 10/1. De Koning kan de termijnen bedoeld in 
artikel 3, §§ 1, 3 en 5, artikel 4 en artikel 6, eerste lid, 
verlengen ten laste van de algemene uitgavenbegroting 
en binnen de perken van de beschikbare begrotingsmid-
delen. De Koning bepaalt de regels en de voorwaarden 
van deze verlenging.”.

Er wordt verwezen naar de algemene bespreking en 
naar de schriftelijke verantwoording bij het amendement.

*
* *

Amendement nr. 4, dat ertoe strekt een artikel 10/1 
in te voegen, wordt aangenomen met 12 stemmen en 
3 onthoudingen.

Art. 11

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt. 

Artikel 11 wordt aangenomen met 12 stemmen en 3 
onthoudingen.

*
* *

Het geheel van het wetsontwerp, zoals geamendeerd 
en wetgevingstechnisch verbeterd, wordt bij naamstem-
ming aangenomen met 12 stemmen en 3 onthoudingen.

De naamstemming is als volgt:

Hebben voorgestemd:

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Stefaan Van Hecke, 
Albert Vicaire

PS: Patrick Prévot, Chanelle Bonaventure

Art. 7 à 10

Ces articles ne donnent lieu à aucune observation. 

Les articles 7 à 10 sont successivement adoptés par 
12 voix et 3 abstentions.

Art. 10/1 (nouveau)

M. Patrick Prévot et consorts présentent l’amendement 
n° 4 (DOC 55 2752/002) tendant à insérer un article 10/1, 
rédigé comme suit:

“Art. 10/1. Le Roi peut prolonger les délais visés à l’ar-
ticle 3, §§ 1er, 3 et 5, à l’article 4 et à l’article 6, alinéa 1er, 
à charge du budget général des dépenses et dans les 
limites des crédits budgétaires disponibles. Le Roi fixe 
les modalités et les conditions de cette prolongation.”.

Il est renvoyé à la discussion générale et à la justifi-
cation écrite de l’amendement.

*
* *

L’amendement n° 4 tendant à insérer un article 10/1 
est adopté par 12 voix et 3 abstentions.

Art. 11

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article 11 est adopté par 12 voix et 3 abstentions.

*
* *

L’ensemble du projet de loi, tel qu’il a été amendé 
et corrigé sur le plan légistique, est adopté, par vote 
nominatif, par 12 voix et 3 abstentions.

Résultat du vote nominatif:

Ont voté pour:

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Stefaan Van Hecke, 
Albert Vicaire

PS: Patrick Prévot, Chanelle Bonaventure
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VB: Erik Gilissen, Reccino Van Lommel

MR: Florence Reuter

CD&V: Leen Dierick

PVDA-PTB: Roberto D’Amico

Open Vld: Kathleen Verhelst

Vooruit: Melissa Depraetere

Hebben tegengestemd:

Nihil.

Hebben zich onthouden:

N-VA: Michael Freilich, Katrien Houtmeyers, Anneleen 
Van Bossuyt

De rapporteur, De voorzitter,

Patrick PRÉVOT Stefaan VAN HECKE

Bepalingen die een uitvoeringsmaatregel vereisen 
(artikel 78.2, vierde lid, van het Reglement): artikelen 5 
en 11.

VB: Erik Gilissen, Reccino Van Lommel

MR: Florence Reuter

CD&V: Leen Dierick

PVDA-PTB: Roberto D’Amico

Open Vld: Kathleen Verhelst

Vooruit: Melissa Depraetere

Ont voté contre:

Nihil.

Se sont abstenus:

N-VA: Michael Freilich, Katrien Houtmeyers, Anneleen 
Van Bossuyt

Le rapporteur, Le président,

Patrick PRÉVOT Stefaan VAN HECKE

Dispositions nécessitant une mesure d’exécution 
(article 78.2, alinéa 4, du Règlement): articles 5 et 11.
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